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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: " Az Energia Charta Egyezményről" 

Tisztelt Miniszter Úr! 

Egy tényfeltáró  riport  világított  rá  arra,  hogy az  Energia  Charta  Egyezmény beruházásvédelmi
rendelkezéseinek keretein belül a befektetők és az államok közötti jogviták igencsak elszaporodtak
az  elmúlt  években.  Mint  az  bizonyára  Ön előtt  is  ismert,  az  Egyezmény nagyon magas  szintű
védelmet  biztosít  többségében  multinacionális  cégeknek,  és  lehetőséget  ad  arra  a  szennyező
nagyvállalatoknak,  hogy  bepereljék  az  államokat,  ha  úgy  látják,  hogy  a  pénzügyi  profitjuk
veszélyben van. Mára már ott tartunk, hogy az Egyezmény rendelkezései alapján indított perek 74
százalékát magáncégek indítják tagállamok ellen nemzetközi választottbíróságok előtt.

A szennyező nagyvállalatok profitéhségéből eredő pereskedések - amelyeket ismétlem: szuverén
államok ellen indítanak - annyira tarthatatlanok lettek, hogy az Európai Bizottság már egy, a Charta
modernizációrára vonatkozó kezdeményezést javasol, Franciaország pedig a megállapodásból való
közös  EU-s  távozásra  szólít  fel.  A nemzeti  szuverenitás  megvédését  folyamatosan  hangoztató
magyar kormány álláspontja viszont nem ismert az ügyben, ezért kérem legyen szíves tájékoztatni:
támogatja-e magyar kormány az egyezmény felülvizsgálatát, miszerint ne lehessen ilyen szinten a
szennyező  nagyvállalatoknak  perelnie  szuverén  nemzeteket,  vagy  ebben  a  kérdésben  is  a
klímaváltozás  káros  hatásait  elképesztő  mértékben  tovább  növelő  nagyvállalatok  oldalán  áll  a
kormányzat? 

Válaszát előre is köszönöm. 

Budapest, 2021.04.10.

Tisztelettel,



Ungár Péter

LMP
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